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Protokół Nr 39 
z obrad trzydziestej dziewiątej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 27.02.2014r. 
 
 
Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  
w Więcborku. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 
Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 
 
Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1. Burmistrz Więcborka     - Paweł Toczko 
2. Zastępca Burmistrza Więcborka    - Iwona Sikorska 
3. Sekretarz Gminy      - Renata Jesionowska - Zawieja 
4. Skarbnik Gminy      - Alina Kruk 
5. Radca Prawny UM     - Krzysztof Hoffman 
6. Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego   - Andrzej Chatłas 
7. Radny Rady Powiatu Sępoleńskiego   - Henryk Pawlina -   
8. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej 

w Więcborku      - Danuta Zawidzka 
9. Kierownik Referatu Rolnictwa, ochrony Środowiska 

i Dróg UM      - Tomasz Fifielski 
10. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania 

Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami UM - Michał Bąk 
11. Przewodnicząca Zarządu Oddziału ZNP w Więcborku - Ewa Pirzgalska 
12. Księgowa Biura Obsługi Oświaty Samorządowej 

 w Więcborku      - Ewelina Gracz 
13. Sołtys Sołectwa Sypniewo    - Brygida Migawa 
14. Prezes MGLKS „GROM” Więcbork   - Tomasz Bondarczyk 
15. p.o.  Prezes LKS „SOKÓŁ” Więcbork   - Henryk Dueskau 
16. Sekretarz LKS „GWIAZDA” Sypniewo   - Ireneusz Cichy 
17. Prezes TKKF „WODNIK” Więcbork   - Piotr Węgrzyn 
18. Przedstawiciel Klubu Sportowego „TIME” Lubcza - Andrzej Wenda 
19. Prezes Więcborskiego Klubu Motorowego  - Szymon Grzegorczyk 
20. Redaktor Naczelny „Gazety Więcborskiej”  - Tomasz Bracka 
21. Miejska Telewizja Kablowa    - Kamil Zeliński 
22. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”   - Robert Środecki 

 
Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
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Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o podejmowanych działaniach w okresie 

między sesjami 
4. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Informacja Dyrektora Biura Obsługi Oświaty Samorządowej dotycząca kształtowania się 

kosztów funkcjonowania oświaty samorządowej w 2013 roku w rozbiciu na poszczególne 
szkoły i uczniów. 

DYSKUSJA 
7. Przyjęcie informacji dotyczącej działalności Klubów Sportowych: Miejsko-Gminnego 

Klubu Sportowego „GROM” Więcbork, Ludowego Klubu Sportowego „SOKÓŁ” 
Więcbork, Ludowego Klubu Sportowego „GWIAZDA” Sypniewo, TKKF „WODNIK”, 
Klubu Sportowego „TIME” Lubcza oraz Więcborskiego Klubu Motorowego. 

DYSKUSJA 
8. Przyjęcie uchwały w sprawie wysokości, zasad ustalania i rozliczania dotacji celowej dla 

podmiotów prowadzących żłobki i kluby dziecięce na terenie Gminy Więcbork 
9. Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia dopłat do ceny ścieków dla osób fizycznych 

nie prowadzących działalności gospodarczej posiadających zbiorniki bezodpływowe oraz 
nie mających możliwości podłączenia do sieci kanalizacyjnej. 

10. Przyjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę Więcbork 
nieruchomości stanowiących własność Skarbu. 

11. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  
w Więcborku. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji "Programu usuwania azbestu  
i wyrobów zawierających azbest Gminy 
Więcbork" 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 
14. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2014. 
15. Przyjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

16.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
17. Wolne wnioski i informacje. 
18. Zakończenie. 
  
Do powyższego Porządku obrad Dyrektor Biura Obsługi O światy Samorządowej  
w Więcborku wprowadziła autopoprawkę w postaci dodatkowego projektu uchwały   
w sprawie przyjęcia do realizacji wniosku „Więcej umiem, więcej mogę“ opracowanego  
w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 
 
Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad wprowadzeniem zmiany do porządku obrad.  
 

Poprawkę przyj ęto jednogłośnie 
 
Następnie przegłosowano porządek obrad uwzględniający wprowadzony punkt. 
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Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 
 

 
 

Ad. 3 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesjami. 
 
4.02.2014r. – udział w spotkaniu zorganizowanym przez Burmistrza Więcborka,  
a dotyczącym złagodzenia zakazów w Krajeńskim Parku Krajobrazowym. W spotkaniu 
uczestniczyli: Poseł na Sejm RP, Przedstawiciel Wojewody, Przedstawiciel Urzędu 
Marszałkowskiego, Dyrektor Krajeńskiego Parku Krajobrazowego, Przewodniczący RM  
w Więcborku, Przewodniczący Komisji Rolnictwa /…/ RM w Więcborku, Kierownik referatu 
Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami UM Więcbork, 
Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg UM Więcbork. Spotkanie 
połączone było z wizją lokalna w terenie. 
12.02.2014r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji RM – Komisji Budżetu  
i Finansów, Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska 
Infrastruktury Gminnej, Porządku Publicznego oraz Inwentaryzacji i Handlu RM. Posiedzenie 
połączone było z wizją lokalną prowadzonej inwestycji w ramach rozbudowy Szkoły 
Podstawowej w Sypniewie. 
19.02.2014 – udział w spotkaniu zorganizowanej przez Dyrektora Zakładu Gospodarki 
Komunalnej w Więcborku, w składzie: Burmistrz Więcborka, Zastępca Burmistrza 
Więcborka, Dyrektora ZGK w Więcborku, Skarbnik Gminy Więcbork, Główna Księgowa 
ZGK w Więcborku, Przewodniczący Komisji Rolnictwa /…/ RM, Przewodniczący RM  
w Więcborku.. Tematem spotkania było zapoznanie się z aktualnymi problemami 
występującymi w ZGK na odcinku planowanych inwestycji. 
20.02.2014r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury 
Gminnej,, Porządku Publicznego oraz Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej w Więcborku. 
25.02.2014r. – udział w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
26.02.2014r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
 
W przedmiotowym okresie Przewodniczący RM brał również udział w roboczych 
spotkaniach organizowanych z inicjatywy Burmistrza Więcborka i swojej, a dotyczących 
aktualnie występujących problemów w gminie oraz Urzędzie Miejskim. Ponadto na bieżąco 
monitorował przebieg inwestycji prowadzonych na terenie gminy Więcbork i współdziałał  
w załatwianiu wszelkich spraw w biurze Rady Miejskiej. 
 
 
Ad. 4 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
 
31.01.2014r. – wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania aktów notarialnych. 
1.02.2014r. – udział w zebraniu sprawozdawczym Ochotniczej Straży Pożarnej w Zakrzewku. 
4.02.2014r. – wyjazd do Torunia i udział w spotkaniu  na którym przedstawiono najnowsze 
założenia do polityki terytorialnej. Około 10 marca przeprowadzone zostaną konsultacje 
powiatowe w ramach założeń do polityki terytorialnej. Prawdopodobnie odbędą się one  
w Sępólnie Krajeńskim. Burmistrz uznał, że warto byłoby gdyby i radni w tych konsultacjach 
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uczestniczyli i mieli możliwość zapoznania się z kierunkami, strategii jakie zostaną obrane 
prze Urząd Marszałkowski. 
W tym dniu również Burmistrz podpisał aneks do umowy związanej z termomodernizacja 
budynku UM w Więcborku. 
7.02.2014r. – udział w Konwencie Powiatu Sępoleńskiego zwołanym przez nowego Starostę 
Powiatu. Starosta wyznaczył sposoby funkcjonowania i przyjął, że podobne spotkania 
włodarzy poszczególnych gmin i Starosty – „ mini konwenty” odbywać się będą, co miesiąc  
i omawiane będą na nich bieżące sprawy powiatu oraz  gmin. 
5.02.2014r. – udział w walnym zebraniu Polskiego Związku Wędkarskiego, które miało 
miejsce w Restauracji „POMORZANKA” w Więcborku oraz w Zebraniu sprawozdawczym 
OSP Suchorączek. 
11.02.2014r. – wyjazd do Kamienia Krajeńskiego na spotkanie dotyczące Krajeńskiego Parku 
Krajobrazowego. Spotkanie odbyło się z inicjatywy Burmistrza Kamienia Krajeńskiego, na 
którym wymieniono się spostrzeżeniami po odbytej wizji lokalnej. Powzięto też wówczas 
zamiar wspólnego udania się do Urzędu Marszałkowskiego. Zgodnie z tym, o czym 
Burmistrz wspominał na Komisji są przewidziane tereny, które mają zostać poddane badaniu 
pod kątem przyrodniczym. Na terenach tych w przyszłości maiłyby zostać zniesione zapisy,  
o których była mowa uprzednio w tym m.in. przepis „o 100m od zbiorników wodnych”. Duże 
zastrzeżenie budzi fakt, że na terenach zabudowanych, a nie przebadanych ktoś może 
wykopać następny zbiornik, który z kolei znowu w sposób zasadniczy zblokuje rozwój. 
Wizyta w Urzędzie Marszałkowskim ma na celu wypracowania takiego systemu działań na 
przyszłość, który pozwoli uniknąć sytuacji blokowania inwestycji mieszkańcom.  
15.02.2014r. – udział w zebraniu sprawozdawczym OSP Więcbork. 
18.02.2014r. – udział w zebraniu Rady Nadzorczej Zakładu Gospodarki Komunalnej  
w Więcborku. 
19.02.2014r. – udział w posiedzeniu Komisji Mieszkaniowej. 
20.02.2014r. – udział w zebraniu sprawozdawczym OSP Runowo Krajeńskie. 
24.02.2014r. – udział w podsumowaniu Programu „Myśliwi – Dzieciom, Dzieci – 
Zwierzętom”. 
25.02.2014r. – udział w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów . Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
26.02.2014r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty Kultury i Sportu Rady Miejskiej  
w Więcborku oraz w Walnym Zebraniu Lokalnej Grupy Działania w Sępólnie Krajeńskim, na 
którym omawiano zmiany w strategii LGD. 
 
 
Ad. 5  Interpelacje i zapytania radnych. 
 
1. Radny Jan Antczak mówił o wizji lokalnej drogi w sołectwie Runowo Krajeńskie, którą 

przeprowadził wspólnie z Kierownikiem Referatu UM p. Michałem Bąk i p. Szymonem 
Landowskim w sprawie odnowienia kamieni granicznych. Podczas tejże lustracji 
odnotował trzy spore ubytki w nawierzchni, które należałoby zlikwidować. W tym też 
celu prosił o dowiezienie trzech przyczepek kruszywa, którym mieszkańcy, we własnym 
zakresie, dokonaliby niezbędnych napraw. 
• Radny pytał również, czy równiarka gminna jest już przygotowana do prac na 

drogach gminnych. Zdaniem p. Antczak pogoda jest już na tyle sprzyjająca, że sprzęt 
mógłby zacząć działać w terenie. 

2. Radny Stanisław Posieczek   pytał, kiedy planowany jest remont nawierzchni ulicy 
Strażackiej w Sypniewie, która jest w katastrofalnym stanie. 
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3. Radny Andrzej Wenda zwrócił się do Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej  
z pytaniem, czy przeprowadzona została już wstępna kalkulacja utworzenia Zespołu Szkół 
w Sypniewie pod kątem ewentualnych oszczędności bądź wzrostu kosztów. 

4. Radny Marian Kielich chciał wiedzieć, kiedy planowane jest rozpoczęcie układania 
kostki polbrukowej na ulicy Brzozowej i Lipowej w Więcborku. 
• Pytał też, na jakim etapie są obecnie rozmowy z PKP odnośnie drogi przy ulicy  

Dworcowej w Więcborku /czy PKP ma zamiar odsprzedać drogę, czy planują ją 
remontować/. 

• Dopytywał również, czy odcinek ulicy Starodowrcowej prowadzący do posesji 
Państwa Tłok należy do Gminy, czy do PKP. 

5. Radny Roman Mroczkowski  zwrócił uwagę na niewłaściwą technikę łatania ubytków  
w drogach prowadzoną przez gminną ekipę pracowników. Był świadkiem prowadzenia 
takich prac i jego zdaniem ani temperatura nie była ku temu odpowiednia ani sam sposób 
wypełnienia ubytku, bez jego uprzedniego oczyszczenia. Taka forma pracy, to jego 
zdaniem marnotrawienie pieniędzy. Poza tym podczas ww. prac cześć dziur załatano 
część nie, zatem zastanowienie budzi również przyjęty system wykonywanych napraw. 
• W imieniu mieszkańców Osiedla Łopiennik zapytał, kiedy zostanie dokończona 

budowa drogi i chodnika przy ulicy Wągrowskiego w Więcborku. Inwestycja, która 
była prowadzona przez Gminę kończy się na pewnym odcinku, za którym jest 
grzęzawisko. Należałoby tam zacząć, zdaniem radnego od podstaw tj. nawiezienia 
tłucznia i utwardzenia terenu i jego odwodnienia. 

6. Radna Beata Lida  wnioskowała do Burmistrza o wystosowanie pisma do Policji  
z prośbą o wzmożenie patroli pieszych funkcjonariuszy w okolicach miejsc i obiektów 
skupiających dzieci i młodzież. Radna miała na uwadze fakt, że pogoda zmienia się na 
wiosenną, co sprzyja częstszym wyjściom młodych ludzi z domu. Zwiększa się też tym 
samym możliwość kontaktu z zagrożeniami. Temat poruszany był swego czasu na 
posiedzeniu Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej, w której uczestniczył również 
przedstawiciel Policji i deklarował zajęcie się sprawą ale do tej pory nie zauważyła 
większej aktywności Służb w tym zakresie.  

7. Radny Waldemar Kuszewski wspomniał o ulicy Wągrowskiego na Osiedlu Łopiennik  
ale tematu nie rozwinął z uwagi na szczegółowy wniosek w tej sprawie zgłoszony przez 
radnego Mroczkowskiego. 

• W imieniu mieszkańców ulicy Pomorskiej w Więcborku pytał dlaczego do dnia 
dzisiejszego nie dostali oni odpowiedzi na pismo, które wpłynęło do Urzędu 
Miejskiego dnia 21 stycznia 2014r., a kierowane było ono zarówno do Burmistrza 
Więcborka, jak i Przewodniczącego Rady Miejskiej w Więcborku. Prosił  
o odpowiedź. 

• Radny poruszył również kwestię związaną z Referatem Inwestycji /…/ UM  
w Więcborku. Mówił, że od dłuższego czasu  część osób wskazywała na to, że Referat 
ten jest niewydolny i potrzebny jest tam pracownik z wykształceniem oraz 
uprawnieniami. Natomiast w ogłoszeniu o naborze na wolne stanowisko urzędnicze 
podinspektora ds. Inwestycji z dnia 19 lutego oprócz niezbędnych wymagań,  
jak: niekaralność, nieposzlakowana opinia, jest zapis o posiadaniu wykształcenia 
wyższego – kierunek: budownictwo, co nie jest równoznaczne z posiadaniem 
uprawnień do projektowania itd. Pytał zatem, dlaczego wymóg ten nie jest zawarty  
w ogłoszeniu konkursowym.  

• Pan Kuszewski poruszył też kwestię wprowadzenia nowej organizacji ruchu, która 
według zapewnień Burmistrza Więcborka miała zacząć obowiązywać po zakończeniu 
prac rewitalizacyjnych na Placu Jana Pawła II. Prace te już zostały zakończone jakiś 
czas temu i nic w tej materii się nie dzieje. Według radnego organizacja ruchu na 
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placu przy kościele będzie dosyć „nieszczęsna” ale bezwzględnie trzeba będzie 
rozwiązać problem wjazdu i wyjazdu z parkingu przy ulicy Wodnej. Pytał zatem, 
kiedy zostanie wprowadzona nowa organizacja ruchu. 

8. Radna Grażyna Witczak  pytała o możliwości prawidłowego oznakowania parkingu 
mieszczącego się za budynkiem kościoła w Więcborku. Auta parkują tam bardzo często 
prostopadle do chodnika, a jest to według radnej trakt jezdny nie cześć parkingowa. Takie 
parkowanie może wynikać, po pierwsze z braku miejsc parkingowych, po drugie z braku 
właściwego - wyraźnego oznakowania / na polbruku nie widać dokładnie wyznaczonych 
miejsc do parkowania/. 
• Radna wskazała też na niewłaściwą jej zdaniem lokalizację słupa ogłoszeniowego – 

między kościołem, a pomnikiem „Orła Białego”. Takie umiejscowienie spowoduje, że 
punkt nie będzie spełniał przypisanej mu funkcji, a poza tym wszyscy wiedza, jak słup 
ten do tej pory wyglądał. Zdaniem radnej należałoby go przestawić chociażby  
w miejsce, w którym stał wcześniej. 

• W kolejnej interpelacji radna Witczak interpelowała w sprawie konieczności 
ustawienia znaku zakazu wjazdu do Lasku Miejskiego w ciągu ścieżki rowerowej  
i spacerowej. Swego czasu poustawiane były tam barierki uniemożliwiające przejazd 
samochodom osobowym w tej chwili nie ma ani tego ograniczenia ani też stosownego 
znaku zakazu i dotyczy to zarówno wjazdu od ulicy Strzeleckiej, ani wjazdu od strony 
plaży.  W związku z tym ruch samochodowy jest niczym nieograniczony, a nie takie 
były przecież założenia kiedy zdecydowano utwardzić nawierzchnię i spacerujący 
pieszy, czy rowerzysta musi ustępować z drogi autom. 

• Ostatnia interpelacja radnej dotyczyła nadania numerów ośrodkom wczasowym. 
Prosiła o doprecyzowanie, o co w tym chodziło i na czyj to było wniosek. 

9. Radny Mariusz Wobszal przypomniał o konieczności wykonania chodnika do Wituni. 
Apelował, by w tej sprawie monitowano w Zarządzie Dróg Wojewódzkich, by o tej 
potrzebie i ważności tej inwestycji ta instytucja nie zapomniała. W tej chwili chodnik ten 
jest bardzo potrzeby z racji poważnego zagrożenia dla osób pieszych. Prosił, aby tą 
sprawę mieć na uwadze. 

 
 
Ad. 6 Informację dotycząca kształtowania się kosztów funkcjonowania oświaty 
samorządowej w 2013 roku w rozbiciu na poszczególne szkoły i uczniów omówiła Dyrektor 
Biura Obsługi Oświaty Samorządowej p. Danuta Zawidzka. 
 
Informacja wraz z wniesiona do niego erratą stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego 
Protokołu /do wglądu w biurze RM/ 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję i zabierając w niej głos jako pierwszy zapytał, czy 
podana wartość zużytego opału w roku 2013 dotyczy faktycznego zużycia tj. nie ilości 
zakupionego opału. Chciał wiedzieć, czy zweryfikowano w ten sposób, że zliczono wartość – 
stan opału na początku roku z roku ubiegłego plus stan z końca roku. Sam zakup nie będzie 
odzwierciedlał zużycia i w każdej placówce będzie wyglądał on inaczej. 
 
Dyrektor BOOS odpowiedziała, że tabela 10 pokazuje zakup, natomiast wyjaśnienie do 
Tabeli pokazuje zużycie. Ujęto to w ten sposób, aby wykazać zarówno zakup w danym roku, 
jak i  pokazać zużycie z zastrzeżeniem, ze zużycie to nie obejmuje jeszcze kosztów obsługi 
pracowniczej. W informacji podane jest faktyczne zużycie wsadu do pieca na dzień  
31 grudnia 2013r. 
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Przewodniczący RM sugerował, że przy najbliższej okazji, może na którymś z posiedzeń 
Komisji Oświaty /…/  Dyrektor pokusiłaby się przedstawić wyliczenia odnośnie tego, który 
system ogrzewania w naszych warunkach jest najbardziej ekonomiczny. Jeżeli do ogrzewania 
węglowego w SP w Więcborku dorzuci się dwa etaty palaczy tj. 70.000,00 zł to wskaźnik 16 
zostaje „przewrócony”. Wtedy na pierwsze miejsce wysuwa sie nawet system ogrzewania 
olejowego. Byłby wdzięczny, gdyby takie materiały z konkretnymi wyliczeniami otrzymał. 
 
Radny Andrzej Wenda podziękował za przygotowanie tak przejrzystych danych. Zabrakło 
mu jedynie w tabeli Nr 13 danych dotyczących ilości nauczycieli w danej szkole. 
 
Radny Jan Antczak również podziękował Dyrektor za czytelne dane dotyczące oświaty 
gminnej, przedłożone radnym w informacji. Mówił również, że wykazane w Szkole 
Podstawowej w Runowie Krajeńskim 13,00 zł dotyczące opalania placówki, to w sumie tak 
na prawdę 14,00 zł ponieważ pracownik zajmujący się obsługa pieca zarabia bardzo mało. 
Radny podkreślił również, że widoczne jest zaangażowanie Dyrektor w to, co robi, pokazuje 
ona, że można oszczędzać i według niego jest właściwą osobą  na tym stanowisku.  
 
Przewodniczący RM zgodził się z tym, ze rzeczywiście w runowskiej placówce 
oszczędności są widoczne ale z drugiej strony szkoła ta jest na drugim miejscu jeżeli chodzi  
o dopłaty do utrzymania.  
 
Radny Antczak przekonywał, że Szkoła w Runowie na jednym oszczędza na drugim nieco 
dopłaca ale w ogólnym rozliczeniu jest dosyć oszczędna. 
 
Z obrad ubył radny Kielich /obecnych 14 radnych/ 
 
Przewodniczący RM  stał na stanowisku, że matematyka jest matematyką i nadmiar kosztów 
jest zauważalny. Należałoby przeanalizować całokształt i poszukać przyczyny takiego stanu. 
Pozostając przy głosie Przewodniczący odniósł się do kwestii wypłaty dodatków 
wyrównawczych pozwalających osiągać wymagane wg stopnia awansu zawodowego średnie 
wynagrodzeń. W roku 2013 w grupie nauczycieli stażystów Gmina nadpłaciła 3.500,00 zł,  
w grupie nauczycieli kontraktowych  nadpłaciła 35.000,00 zł , w grupie nauczycieli 
mianowanych Gmina nie dopłaciła  45.000,00 zł, a w grupie nauczycieli dyplomowanych 
Gmina nadpłaciła 103.000,00 zł. Wynika z tego, że razem  nadpłacono 135.000,00 zł, nie 
dopłacono 45.000,00 zł, wiec generalnie nadpłacono 98.000,00 zł / w roku 2012 była to kwota 
78.000,00 zł . Informacja ta została podana z racji tego, że na sesji obecni byli przedstawiciele 
związków zawodowych  i mieli oni świadomość tego faktu.  
 
Radny Waldemar Kuszewski powtórzył za Przewodniczącym RM, że dyrektor zmierza we 
właściwym kierunku, aczkolwiek chciałby on prawdziwych i rzetelnych danych dotyczących 
ogrzewania.  On natomiast cieszy się, że rozwiązany został problem ogrzewania lokatorów 
zamieszkałych w budynku Szkoły w Zakrzewku, o co wielokrotnie interpelował. Dziś okazuje 
się, że były to ogromne pieniądze, które poważnie obciążały budżet Placówki, co z kolei 
zupełnie zmieniało obraz kształtowania się jej kosztów funkcjonowania. Radny pytał  
o wypłatę wyrównania nauczycielom mianowanym, która w tym roku wypłacona została 
jeszcze według starych zasad, natomiast w przyszłym roku ma to prawdopodobnie ulec 
zmianie. Odniósł się także do kosztów ogrzewania w Gimnazjum w Więcborku, gdzie 
stosowane jest ogrzewanie olejowe, którego opłacalność, według przedstawionego 
zestawienia, nie wypada najgorzej. Należy jednak pamiętać, że Dyrektor ww. Szkoły stara się 
oszczędzać i być może te oszczędności nie zawsze idą w dobrym kierunku. Mówił to  
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w kontekście niedogrzanej sali gimnastycznej Szkoły, w której pojawiła się wilgoć i problem 
skraplania pary wodnej.  
 
Dyrektor BOOS powiedziała, że wcześniej zasygnalizowała, iż być może w świetle 
dochodzących informacji, od nowego roku uda się kompensować wzajemnie  
tj. w poszczególnych stopniach awansu zawodowego i rozliczać ewentualność wypłaty 
jednorazowego dodatku uzupełniającego globalnie. Do tego teoretycznie według nowelizacji 
Krat Nauczyciela wliczany miał być dodatek wiejski. Niestety Pani Minister dała pauzę na 
nowelizację Karty i ta pauza trwa do dzisiaj. Dyrektor uczestniczyła w spotkaniu 
przedstawicieli zajmujących się oświatą w gminach i w tej chwili wszystko wskazuje na to, że 
pauza, o której mowa powyżej trwać będzie nadal z racji tego, iż nauczyciele są znaczącym 
elektoratem. Osobiście nie nastawiałaby się na zmiany od nowego roku szkolnego  
tj. od 1 września 2014r. bardziej skłonna jest zakładać, że zmiana ta może nastąpić z dniem  
1 stycznia 2015r. Jeżeli zaś chodzi o problemy występujące na sali gimnastycznej 
Gimnazjum, to są one w kręgu zainteresowania i rozważań na ile w tym zakresie możliwe 
będzie skorzystanie projektów termo modernizacyjnych i ująć w tych realizacjach gimnazja  
w tym  miedzy innymi Gimnazjum więcborskie. 
 
Radny Kuszewski zwrócił uwagę, że  w informacji pojawiła się tabela pokazująca dane 
dotyczące kosztów wynagradzania nauczycieli ogółem oraz wynagradzania pracowników 
administracji i obsługi. O ile średnie wynagrodzenie nauczycieli w danym stopniu awansu 
zawodowego musi być osiągnięte, o tyle  ciekawiło radnego, jak ta kwestia wygląda  
w przypadku pracowników administracji i obsługi. Temat ten był wielokrotnie wywoływany  
i mówiono wówczas, że wiele osób w tej grupie pracowniczej zarabia minimalne 
wynagrodzenie. Pytał, czy nadal zdarza się tak, że to minimum osiągane jest przy udziale 
różnych dodatków. 
 
W 2013 roku, z tych informacji które posiadam, podwyżka w zakresie administracji i obsługi 
wynosiła 200,00 zł plus 2% - takie przynajmniej były założenia do budżetu. Od 2014 roku 
wzrost wynagrodzeń w zakresie administracji i obsługi wynosi 4%. Odnośnie spełnienia 
wymogu najniższego wynagrodzenia – składowe wynagrodzenia stanowią o tym , czy się 
wypełnia ten warunek. Nie tylko wynagrodzenie zasadnicze musi się na to składać. Co do 
szczegółów regulacji, jak się kształtuje się wynagrodzenie poszczególnego pracownika,  
w poszczególnej placówce oświatowej, decyzje podejmuje dyrektor. On ma regulamin pracy, 
regulamin wynagradzania i w oparciu o te dwa dokumenty ustala stosunek pracy ze swoim 
pracownikiem – mówiła Dyrektor BOOS.  
 
Przewodniczący RM  wskazał na tabelę Nr 9 i 10 ujmujące wydatki w zakresie zakupu 
pomocy naukowych, remontów, modernizacji, zakupu energii elektrycznej, wody, opału, 
wywozu nieczystości, opłat za telefon, Internet. Chciał wiedzieć, co należy rozumieć pod 
pojęciem „pozostałe usługi” znajdująca się również w ww. zestawieniu. Pozycja interesowała 
go w szczególności z racji tego, że w jaj ramach Gimnazjum w Więcborku wydatkowało  
w niej 57.000,00 zł , a Szkoła Podstawowa w Więcborku 59.000,00 zł. Były to zdaniem 
Przewodniczącego stosunkowo duże pozycje, tym bardziej, że razem te dwie szkoły mają 
ponad 110 % wydatków w stosunku do tych „innych wydatków” patrząc na pozostałe 
Placówki. Podejrzewał, że w przypadku Szkoły Podstawowej w Więcborku duże zużycie 
energii elektrycznej i wody, i większe koszty w tym zakresie, generuje fakt organizowania 
przez placówkę kolonii letnich. Szkoła chcąc zatrzymać środki z wynajmu pomieszczeń na 
własne wydatki, kosztami energii obarcza budżet.  
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Dyrektor BOOS wyjaśniła, że w pulę „pozostałe usługi” wchodzą  szkolenia, BHP, serwisy 
usług typu kserokopiarki, badania lekarskie pracowników szkół. Żeby odpowiedzieć 
konkretnie tj. odnieść się do interesujących przedmówcę Szkół, Dyrektor musiałaby jednak 
szczegółowo przeanalizować te placówki. Nadto w przedmiotowej kolumnie są zakupy 
materiałów biurowych, wyposażenia, środków czystości, posiłki dla uczniów klasy sportowej 
w Gimnazjum Więcbork, prasa oraz materiały szkoleniowe. Są to składowe kolumny, o której 
mowa. Szczegółowo na ten moment nie jest w stanie przedstawić, jednakże jeżeli taka będzie 
wola radnych, przygotuje taka informację. Natomiast duże zużycie w SP Więcbork wynika  
z tego, że Szkoła funkcjonuje w określonych godzinach /często do późnych godzin/ , 
organizowane są w niej kolonie letnie, nadto funkcjonuje przy szkole kompleks boisk 
„ORLIK”. 
 
Radny Kazimierz Wilczyński pytał, czy ilość wniosków o refundację kształcenia 
młodocianych jest  większa, czy też kształtuje się na tym samym poziomie.  
 
Nie przeprowadzałam takiej analizy. Musiałabym odnieść się do roku poprzedniego – 
sprawdzić to – Dyrektor BOOS. 
 
Radny Kuszewski dopowiedział, że wyższe koszty energii w przypadku Szkoły Podstawowej 
w Więcborku spowodowane są również tym, że przy szkole funkcjonuje kompleks boisk 
„ORLIK”, który musi być oświetlony, choć osoba odpowiedzialna włączała je na prawdę  
w wyjątkowych sytuacjach aby ograniczyć koszty. Niestety budynek socjalny z szatniami  
i pomieszczeniem animatora, mieszczący się na  tym obiekcie, ogrzewany jest energią 
elektryczną. Ubolewać należy nad tym, że do budynku nie została pociągnięta instalacja c.o.  
z budynku Szkoły, gdzie koszty ogrzewania nie są duże. Szkoła by tego dodatkowego 
ogrzewania nie odczuła, a niestety ogrzewanie elektryczne kosztuje. 
 
Tak ale duże zużycie energii elektrycznej w SP Więcbork obserwuje od lat, kiedy jeszcze nie 
było „ORLIKA”  - mówił Przewodniczący RM. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję i ogłosił dziesięciominutowa przerwę w obradach. 
 
Po przerwie obrady wznowiono. 
 
Ad. 7 Informację dotyczącą działalności Klubów Sportowych przedstawili Prezesi  
i Przedstawiciele Klubów: Miejsko-Gminnego Klubu Sportowego „GROM” Więcbork, 
Ludowego Klubu Sportowego „SOKÓŁ” Więcbork, Ludowego Klubu Sportowego 
„GWIAZDA” Sypniewo, TKKF „WODNIK”, Klubu Sportowego „TIME” Lubcza oraz 
Więcborskiego Klubu Motorowego. 
 
 
• MGLKS „GROM” Więcbork – Informacja stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego 

Protokołu /do wglądu w biurze RM/ 

Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Waldemar Kuszewski pytał, czy Prezes Klubu mógłby uszczegółowić informację 
dotyczącą kwoty 17.372,00 zł wykazanej w przedłożonej radnym informacji, pochodzącą od 
sponsorów, z organizacji imprez na stadionie i wynajmu obiektów sportowych i powiedzieć, 
jak rozkłada się ona wskazane powyżej składowe.  Nawiązał również do sprawozdania sekcji 
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podnoszenia ciężarów dociekając, co kryje się pod sformułowaniem / dot. Mistrzostw Polski 
Młodziczek i Młodzików do lat 15/  cyt.: „/…/ na tych zawodach wychowanki naszego 
Klubu, które ze względu na skomplikowaną sytuację sekcji na początku roku, przeszły do 
Klubu WLKS/…/”  - koniec cytatu. Chodziło konkretnie o wspomnianą w cytacie 
„skomplikowaną sytuację”. 
 
Z wynajęcie sali siłowni – 2.722,00 zł, piłka nożna kobiet pozyskała – 1.000,00 zł, piłka 
nożna mężczyzn – 7.650,00 zł / za tablicę reklamowa która jest na stadionie i wynajem 
obiektu na zgrupowania klubów, za organizację wystawy owczarków niemieckich/,  
maratończyk uzbierała na swój bieg przez Polskę kwotę – 6.000,00 zł od sponsorów.  Jeżeli 
chodzi o „skomplikowaną sytuację w Klubie”, o której mowa w informacji, to sam jestem 
zdziwiony zapisem Pani Trener. Myślę, ze ta „skomplikowana sytuacja na pewno nie jest  
w naszym Klubie i sekcji podnoszenia ciężarów. My jako Zarząd, jako Prezesi nie 
zauważyliśmy. Pochylimy się jednak nad ty, Pani Trener powie nam o co chodzi  
i wyznaczyliśmy członka Zarządu do bezpośredniej opieki nad ta sekcją. Będzie ona bardzo 
często sprawdzana i kontrolowana i tą osobą z ramienia Zarządu będzie p. Zdzisław 
Błociński. Panie zawodniczki, które przeszły do Klubu w Siedlcach zostały powołanie – jest 
tam ośrodek przygotowań olimpijskich, dostały tam internat i stypendium tj. przeszły do 
innego klubu  – mówił Prezes „GROM” . 
 
Radny Jan Antczak wnioskował z informacji, że Klub ma zatrudnionych trzech trenerów. 
Koszty wynagrodzenia trenerów podane są w kwocie 6.000,00 zł, czy należy zatem rozumieć, 
że ww. kwotę należy pomnożyć przez trzy? 
 
Nie. Do tej pory była tylko jedna Pani Trener i to jest jedynie koszt poniesiony za jej pracę. 
Natomiast społecznie sekcja była wspierana przez dwie inne osoby tzn. przez męża ww.  
i Panią Hannę M. Osoby te mają również uprawnienia i tez zajmują się młodzieżą – 
odpowiedział Prezes „GROM”. 
 
• LKS „SOKÓŁ „ Więcbork – Informacja stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego 

Protokołu / do wglądu w biurze RM/ 

Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Mariusz Wobszal  zapytał ilu zawodników liczy sekcja „SOKOŁA”. 
 
p.o. Prezes Klubu powiedział, że aktualnie Klub liczy dwudziestu zawodników. Część z nich 
to zawodnicy poprzedniej ligi ale jest też dużo młodych. Poprzez zawody, które Klub ma 
zamiar zorganizować, chce on ściągnąć nowych członków. Z jednej strony starsi zawodnicy,  
z drugiej głośni młodzi sportowcy ale żeby byli przyszli mistrzowi trzeba skupić się na 
szkoleniu właśnie tych młodzików. Pojawiły się wśród sekcji młode talenty  - Dądela 
Krystian, który obecnie również przebywa w ośrodku przygotowań olimpijskich i dąży do 
osiągnięcia sukcesu. Więcej zawodników Klub przyjąć nie może, bo nie pozwala na to baza 
treningowa. Na dziś treningi odbywają się na sześciu pomostach treningowych, warunki do 
ćwiczeń są dosyć znośne, a zawodnicy, co najważniejsze, robią postępy.  
 
Radny Wobszal ponownie zabierając głos powrócił do wspomnianej przez p. Dueskau idei 
połączenia Klubu „GROM” i Klubu  SOKÓŁ”, i utworzenia jednej sekcji. Radny chciał 
wiedzieć, czy są już w tej sprawie prowadzone jakieś rozmowy, czy jest to na razie 
propozycja dla „GROM”. W relacji Prezesa „GROM” takowa informacja nie padła. 
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p.o. Prezes Klubu podał, że Klub złożył oficjalne pismo do Klubu „GROM” i odbyło się 
również spotkanie przedstawicieli „SOKOŁA” z Prezesem „GROM”. Wydaje mu się, że 
propozycje jego Kluby zostały odebrane pozytywnie ale Zarząd Klubu składa się z grupy 
ludzi „z tamtych czasów i tych czasów”  i opinie pewnie będą rożne. Ma jednak nadzieję, że 
czas pokaże swoje – rozsądek i dobro ciężarów zwycięży. Swego czasu w Więcborku 
organizowano mnóstwo imprez, co niewątpliwie było ogromną promocją dla gminy, zatem 
chociażby patrząc przez ten pryzmat , dobrze byłoby się dogadać, stworzyć jedną silną sekcję, 
z którą i Gmina, i Rada miałaby mniej problemów.   
 
Przewodniczący RM zastrzegł, że kwestie dogadywania się nie są przedmiotem 
przewidzianym w tematyce sesji, a i ta jako taka nie jest miejscem właściwym do 
prowadzenia roboczych rozmów. Problematyka musi być dopracowana w mniejszym gronie 
na szczeblu zarządu. Niemniej Rada czeka na ewentualne stanowiska obu Klubów i chciałaby 
poznać efekty podjętych działań. 
 
Radny Kuszewski pytał, czy Klub składa ofertę na prowadzenie zajęć sportowych. Stwierdził 
też, że do tej pory wszystkie wystąpienia p. Dueskau miały oddźwięk negatywny jeżeli chodzi 
o ewentualne porozumienie pomiędzy Klubem „SOKOŁ” i Klubem „GROM”. Natomiast po 
dzisiejszym wystąpieniu widzi „światełko w tunelu” . Ma zatem nadzieję, że dla dobra 
mieszkańców i młodzieży, która trenuje, uda się w końcu Klubom dogadać. 
 
p.o. Prezes Klubu odpowiedział, że wnioski składane były wszędzie tzn. do Urzędu 
Marszałkowskiego o środki na zgrupowanie w Mielnie. Wniosek złożony zostanie również do 
Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Urzędu Miejskiego  
w Więcborku, Powiatu Sępoleńskiego. Klub wykorzystuje wszelkie możliwości pozyskania 
środków. odnosząc się do drugiej części wypowiedzi radnego stwierdził, że minęło sześć lat 
działania Klubu „SOKÓŁ” i niczego nie musi udowadniać cyt.: „Dziś jest czarno na białym 
pokazane, gdzie ciężary stoją, jaka osoba za tym stoi i kto promuje ten Więcbork. Dziś 
usiądźmy do stołu i róbmy to razem, bo razem zrobimy więcej, to jest oczywiste” – koniec 
cytatu.   
 
Przewodniczący RM podsumowując dyskusję zapewnił, że Rada jest za tym aby Kluby 
usiadły do wspólnego stołu, dogadały się i poinformowały Burmistrza Więcborka, i Radę  
o efektach rozmów.  
 
• LKS „GWIAZDA” Sypniewo - Informacja stanowi Załącznik Nr 4 do niniejszego 

Protokołu / do wglądu w biurze RM/ 

 
Punkt nie wywołał dyskusji radnych 
 
• TKKF „WODNIK” Wi ęcbork - Informacja stanowi Załącznik Nr 5 do niniejszego 

Protokołu / do wglądu w biurze RM/ 

Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Kuszewski pogratulował drużynie TKKF w waterpolo kolejnego sukcesu,  
w Złotowie. Dodał też humorystycznie, że nieoficjalnie słyszał, że z racji tego sukcesu 
Więcbork będzie miał zakaz wstępu na tamtejszy basen. 
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Prezes Klubu stwierdził, że już po ostatnich zwycięstwach myślał, że Dyrektor obiektu na 
pewno ich na kolejne zawody nie zaprosi ale jest to naprawdę super facet i ogromnie się 
cieszy, że Klub może w takich zawodach uczestniczyć. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
• Klub Sportowy „TIME” Lubcza - Informacja stanowi Załącznik Nr 6 do niniejszego 

Protokołu / do wglądu w biurze RM/ 

 
Punkt nie wywołał dyskusji radnych 
 
• Więcborki Klub Motorowy - Informacja stanowi Załącznik Nr 7 do niniejszego 

Protokołu / do wglądu w biurze RM/ 

 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję 
 
Radny Henryk Szwochert podkreślił, że na uwagę zasługuje fakt, iż Klub przy niewielkim 
wsparciu Gminy Więcbork pozyskał dodatkowo pokaźną kwotę 100.000,00 zł na swoją 
działalność. Zdaniem radnego postawa taka powinna stanowić wzór dla innych działaczy, jak 
należy pozyskiwać pieniądze z zewnątrz.  
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Ad. 8 Projekt uchwały w sprawie wysokości, zasad ustalania i rozliczania dotacji celowej dla 
podmiotów prowadzących żłobki i kluby dziecięce na terenie Gminy Więcbork przedstawiła 
Dyrektor Biura Obsługi O światy Samorządowej w Więcborku p. Danuta Zawidzka. 
 
Zgodnie z założeniami przedłożonego radnym projektu Gmina Więcbork będzie dotować 
kluby i żłobki na określonych warunkach. Punktem wyjścia do przyznania dotacji będzie po 
pierwsze wpis danej placówki do rejestru żłobków i klubów /Rejestr prowadzony jest przez 
Burmistrza Więcborka/, po drugie wymogiem jest spełnianie wykonywania opieki względem 
maluchów w wymiarze, co najmniej pięciu godzin dziennie, trzecim warunkiem jest 
faktyczne przebywanie malucha w zakresie 70% godzin roboczych w danym miesiącu. 
Warunkiem formalnym będzie również przedkładanie przez podmioty zainteresowane 
wniosku do Burmistrza Więcborka o udzielenie takowej dotacji – termin wyznaczony został  
na 30 września roku poprzedzającego rok budżetowy w którym Gmina będzie dotować taki 
podmiot. W okresie przejściowym z uwagi na to, że uchwała podejmowana jest w trakcie 
roku budżetowego, termin zakreślony w § 2 ust.3 został ustalony odmiennie tj. w bieżącym 
roku podmiot ubiegający się o dotację będzie musiał złożyć wniosek w terminie do 31 marca 
br. W dalszych paragrafach projektu przedstawiono sposób obiegu dokumentów wniosków  
o przyznanie dotacji i w jakich terminach Gmina będzie wypłacać dotację. W §4 określony 
został limit górny dotacji udzielanej z gminy tzn. limit środków zabezpieczonych określony 
jest jako iloczyn liczby miejsc w żłobkach i klubach na terenie gminy Więcbork, kwoty 
200,00 zł dwunastu miesięcy, jako miesiąca roku budżetowego. 
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Opinia Komisji O światy, Kultury i Sportu – pozytywna. Komisja zaopiniowała projekt 
pozytywnie po wniesieniu niewielkich poprawek uwzględnionych przez Dyrektor BOOS 
w przedstawionym na sesji projekcie uchwały. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Kazimierz Wilczyński zgłosił wątpliwość odnośnie § 1 projektu i zapisu, że dotacja 
przekazywana będzie z dołu. Jeżeli przyjęta zostanie taka forma przekazywania środków, to 
niejako zapłata nastąpi przed danym miesiącem nie mając rozliczenia z miesiąca 
poprzedniego. 
 
„Z góry” byłoby w tym przypadku, o którym Pan mówi. Natomiast „z dołu” oznacza 
następującą praktykę - podmiot zainteresowany do dziesiątego dnia każdego miesiąca składa 
wniosek, powiedzmy będzie to luty, czyli do 10 lutego składa wniosek o dotacje na luty, 
wykazuje dzieci na dzień 1 lutego. My jako Gmina wypłacamy podmiotowi dotację na 
wnioskowaną liczbę dzieci do końca lutego tj. „z dołu” – wyjaśniła Dyrektor BOOS. 
 
To powoduje konieczność rozliczenia – radny Wilczyński. 
 
Oczywiście, ponieważ rodzice deklarują pewien wymiar oczekiwanej opieki natomiast życie 
to weryfikuje. Dlatego w kolejnym miesiącu podmiot składający wniosek o dotację, na 
kolejny miesiąc, pokazuje liczbę dzieci o które dotację wnosi i pokazuje faktyczną, zgodnie  
z Załącznikiem Nr 3, liczbę dzieci które korzystały w miesiącu poprzednim. Wypłacając 
dotację za miesiąc poprzedni kompensujemy odpowiednio tą wartość. Wypłacając, w tym 
naszym przykładzie, dotacje do końca marca, uwzględnimy dzieci objęte faktyczną opieką  
w miesiącu lutym, i te które są objęte wnioskiem na marzec. Nadto, jako uzupełnienie 
podmiot rozlicza również dotację rocznie i ma do tego termin do 10 stycznia roku następnego 
– doprecyzowała Dyrektor BOOS. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali 13 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 11 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 2 radnych 

 
Ad. 9 Projekt uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia do realizacji wniosku „Więcej umiem, 
więcej mogę“ opracowanego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki omówiła 
również Dyrektor BOOS w Więcborku. 
 
Projekt edukacyjny, o którym mowa w dokumencie skierowany jest do uczniów gimnazjów 
tj. Gimnazjum w Więcborku i Gimnazjum w Sypniewie. W ramach tego Projektu 
organizowane będą dodatkowe zajęcia dla grupy uczniów w zakresie nauk: przyrodniczych, 
matematycznych, historii, j. polskiego oraz w zakresie ekologii, przedsiębiorczości, kultury  
i tożsamości regionalnej i wychowania patriotycznego. Dodatkowym atutem tego Projektu 
będzie doradztwo edukacyjno-zawodowe, które będzie skierowane dla gimnazjalistów.  
W ramach tego Projektu skorzystają również nauczyciele, tu zajęcia skierowane będą pod 
kątem doskonalenia umiejętności w wykorzystywaniu multimediów i technologii 
informatyczno – komunikacyjnej. Udział własny gminy w wysokości 15% wartości Projektu, 
to udostępnienie sal lekcyjnych dla potrzeb realizacji tychże zajęć. 



14 
 

Opinia Komisji O światy, Kultury i Sportu – pozytywna. 
 
Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 
 
Na sali 13 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 11 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 2 radnych 

 
Ad. 10 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia dopłat do ceny ścieków dla osób fizycznych 
nie prowadzących działalności gospodarczej posiadających zbiorniki bezodpływowe oraz nie 
mających możliwości podłączenia do sieci kanalizacyjnej przedstawił Kierownik Referatu 
UM w Wi ęcborku p. Tomasz Fifielski. 
 
Stosowny projekt uchwały radni otrzymali wcześniej. Proponowana dopłata jest utrzymana na 
poziomie lat ubiegłych tj. 3,64 zł za 1m³. Dopłata będzie przekazywana z budżetu Gminy do 
Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku. Zadanie finansowane będzie z budżetu 
Gminy, z działu 900, rozdziału 90001, §4300. Moc obowiązująca uchwały przyjęta jest  
w projekcie od 1 stycznia 2014r. Takie dopłaty stosowane są przez wiele gmin, gdzie nie ma 
stu procentowego skanalizowania obszaru. Niemniej, jednak orzecznictwo sądów 
administracyjnych oraz organów nadzoru Wojewody uznaje, że takie dopłaty nie są do końca 
zgodne z prawem w kontekście obowiązującej ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę  
i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. W ubiegłym tygodniu taka uchwała została  
przekazana do  Nadzoru Wojewody i w rozmowie telefonicznej pracownik Wydziału mówił, 
że takie dopłaty są stosowane w mniejszych gminach województwa. Prosił jednak, by 
uchwała w takiej formie była przyjęta po raz ostatni. Daje rok czasu na to aby wypracować 
inny sposób dopłat pomagać tym, samym mieszkańcom w odbiorze nieczystości  
ciekłych z odbiorników bezodpływowych. 
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów /…/ - pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję.  
 
Radny Waldemar Kuszewski powiedział, że radni w materiałach na sesję otrzymali również 
opinię Radcy Prawnego UM odnośnie przedmiotowego projektu uchwały, według której 
uchwała przyjęta w takiej formie została uchylona. Pytał, z jakim prawdopodobieństwem 
podobna sytuacja może dotyczyć również omawianej uchwały. 
 
 
Skoro pan, który się tym zajmuje powiedział, że zostanie przyjęta, to należy uznać,  
iż dotrzyma słowa – stwierdził Radca Prawny UM. 
 
Czyli należy przyjąć, że jest to uznaniowe? – radny Kuszewski. 
 
Tak – Radca Prawny. 
 
A jaki inny system ewentualnie można w tym zakresie zaproponować ? – radny Kuszewski. 
 
Na tą chwilę trudno powiedzieć ale prawdopodobnie wzorować się będziemy na uchwale  
Gminie Kamień Krajeński, która w ubiegłym roku poprzez zapis „pozostali odbiorcy”  
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w uchwale zatwierdzającej taryfy, w dalszej kolejności wprowadziła uchwałę dopłat do 
pozostałych odbiorców. Na dzień dzisiejszy w gminie takowej uchwały jeszcze nie ma ale 
prawdopodobnie na sesji kwietniowej bądź marcowej będą zatwierdzane taryfy, wówczas 
ZGK będzie proponowało taki właśnie zapis – mówił p. Fifielski. 
 
Burmistrz Wi ęcborka podał, że problem dotyczy wielu gmin i sprawa dopłat ma być 
poruszona na Konwencie Burmistrzów. Konwent korzysta również z usług Radcy Prawnego  
i chce wypracować takie stanowisko w porozumieniu z Urzędem weryfikującym uchwały,  
aby było to zgodne z prawem, a jednocześnie umożliwiało pomoc mieszkańcom, którzy nie 
mają dostępu do kanalizacji. Problem dotyczy, jak podejrzewa, nie tylko województwa ale  
i całego kraju. Zatem nie tylko Gmina Więcbork ale i samorządy ogółem w tej sprawie będą 
pracować. Według jego wiedzy, na dzień dzisiejszy nie ma wypracowanego ogólno- 
wojewódzkiego modelu rozwiązania tego problemu. 
 
Przewodniczący RM był zdania, że nawet gdyby ryzykować uchyleniem przyjecie tejże 
uchwały, to i tak należałoby ja podjąć. Według niego takie podejście wynikać winno  
z chociażby zachowania pewnej uczciwości w stosunku do wszystkich mieszkańców. Dobrze 
się składa, że do sieci kanalizacyjnej płynie już 178m³, a do szamb 37m³. ta proporcja się 
zmienia i należy mieć nadzieję, że za pół roku będzie ona inna z racji budowanego odcinka 
kanalizacji w Wituni. Ci którzy do tej pory mają szamba, to nie dla tego, że tak chcą ale 
dlatego, że Gminy nie stać na doprowadzenie tam sieci kanalizacyjnej. Dziś za wywóz  
1 kubika nieczystości odbiorca bierze 10,00 zł, gdyby doszło jeszcze 3,70,00 zł za zrzut 
kwota byłaby 14,00 zł. Do tego koszt wody i suma urosłaby do 19,00 zł. Ci którzy mają 
kanalizację woda i ścieki kosztują ich 10,00 zł. Wobec powyższego zawsze trzeba będzie 
wymyśleć coś, by tym ludziom zrównoważyć tą niesprawiedliwość. 
 
Radny Mariusz Wobszal mówił, że jeśli jest w tej chwili występuje niebezpieczeństwo 
uchylenia tej uchwały przez Nadzór Wojewody, to już teraz należałoby myśleć nad wyborem 
alternatywnej drogi rozwiązania problemu. Mówić, że Kamień ma to rozwiązanie takie, nie 
inne nie jest żadnym wyjściem z sytuacji. W marcu ma być podjęta uchwała o taryfach na 
wodę i ścieki, Wojewoda do miesiąca musi się wypowiedzieć w sprawie, zatem już Gminie 
zabraknie czasu. Co wówczas, gdy uchwała zostanie uchylona? Będziemy płacić wszyscy po 
14,00 zł – 15,00 zł. 
 
Najważniejsze, że tą sumę mamy zabezpieczoną w budżecie, a nawet jeżeli ta uchwała 
zostanie przyjęta, w co wierzę,  to należy pomyśleć już wcześniej, żeby na kolejny rok znowu 
nie spotkać się z podobna sytuacją „co robić”. Załatwić ten temat odpowiednio wcześnie – 
mówił Przewodniczący RM. 
 
 
Burmistrz Wi ęcborka stał na stanowisku, że specjalnie wiele nie trzeba szukać, choć 
pewnie, że najlepsze jest rozwiązanie systemowe, jednolite dla wszystkich samorządów. 
Natomiast w tym wypadku, kiedy kwota na przedmiotowy cel jest zabezpieczona w budżecie 
Gminy, a w ciągu miesiąca znane będzie stanowisko organu nadzoru, w razie uchylenia 
uchwały Gmina wnioskować będzie do Zakładu Gospodarki Komunalnej o obniżenie   
o wartość tej dopłaty ceny ścieków, a wyrównanie nastąpi poprzez zwiększenie kapitału 
zakładowego ze środków które są w budżecie. Bezpieczniejsze jest wprowadzenie systemu 
dopłat, bo to odnosi się do jakiegoś systemowego rozwiązania cyt.: „ jest to taki wytrych  
w miejscu, gdzie nie ma klucza i miejmy nadzieję, że jeszcze w tym roku będziemy mogli się 
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tym kluczem posługiwać, a najbliższe lata pokażą, że samorządowcy w oparciu o nasze prawo 
wypracują odpowiedni model działania” – koniec cytatu.  
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali 13 radnych 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu radny Kuszewski zgłosił uwagę formalną dotycząca błędu 
w części nagłówkowej załącznika Nr 2 tj. projekcie wywołanej powyżej uchwały, który 
wskazywał błędny rok tj. 2013 nie zaś tak, jak winno być czyli rok 2014.  
 
Przewodniczący RM powiedział, że zauważył pomyłkę i wywołując tytuł uchwały do 
głosowania zastosował poprawną formę. 
 
Tak ale radni mieli taki projekt i nad takim głosowali – stwierdził radny. 
 
Przewodniczący RM uznał, że jest to ewidentna pomyłka sporządzającego, który zapewne 
„żyje jeszcze przeszłością” i nie należy tematu roztrząsać. 
 
 
Ad. 11 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji „Programu usuwania azbestu  
i wyrobów zawierających azbest Gminy Więcbork" omówił również Kierownik Referatu 
UM p. Tomsz Fifielski. 
 
Gmina Więcbork wzorem lat ubiegłych i w tym roku składa wniosek do Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na demontaż, utylizację i transport 
azbestu. Stosowne wnioski mieszkańcy gminy składają w Urzędzie Miejskim. W bieżącym 
roku wpłynęło takich wniosków czterdzieści. Wnioski te do końca lutego muszą zostać 
złożone w WFOŚiGW. Jednym z załączników jest projekt uchwały w sprawie Programu 
usuwania azbestu. Jak co roku dokonywana jest aktualizacja załącznika Nr 7 – wykazu 
wszystkich mieszkańców, którzy posiadają budynki z pokryciem dachowym – azbestowym. 
Aktualizacja następuje poprzez zdjęcie tych  pokryć, które w roku poprzednim zostały 
usunięte w ramach Programu i dopisywane są te, które do tej pory nie były 
zinwentaryzowane. W załączniku są również zestawienia dotyczące ilości płyt azbestowych  
w poszczególnych miejscowościach gminy, które również uległy korekcie podobnie, jak 
harmonogram działań. Pozostałe zapisy pozostały niezmienione 
 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Kuszewski zapyta, dlaczego załącznik do tej uchwały nie został radnym załączony  
w materiałach sesyjnych. W tej chwili radni mają głosować nad czymś czego praktycznie nikt 
nie widział. 
 
Pan Fifielski  wyjaśnił, że z uwagi na objętość tego Programu dokument został przekazany  
w formie elektronicznej. 
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Radny Wilczyński pytał, czy ilość chętnych do zdjęcia szkodliwych pokryć jest większa,  
i czy wszyscy, którzy zgłaszają taką potrzebę zostały objęcie tą zbiórką. 
 
Pan Fifielski powiedział, że program realizowany przez WFOŚiGW realizowany jest już od 
trzech lat i od tego czasu Gmina Więcbork w nim uczestniczy. W tym roku wniosek składany 
jest do końca lutego – jutro zostanie zawieziony, opiewa na kwotę 213.000,00 zł. Liczy się po 
1.000,00 zł za tonę demontażu i unieszkodliwienia azbestu. Wniosek jest na 213 ton. 
Wnioskodawców łącznie jest czterdziestu, w tym również wniosek Gminy Więcbork na 
pokrycie dachowe Szkoły Podstawowej w Sypniewie. Środki na nowe pokrycie dachowe 
pochodzić będzie również z Programu unijnego, na który Gmina złożyła stosowny wniosek. 
Zawsze jest zainteresowanie ta formą wsparcia – co roku ok. 30-40 wniosków. Informacje  
w tym zakresie wysyłane są do sołtysów, zamieszczane są na stronie internetowej, tablicach 
ogłoszeń oraz w lokalnej prasie. Po pozytywnym rozpatrzeniu wniosku Gmina organizuje 
przetarg, w ramach którego wyłaniany jest wykonawca. Wykonawca umawia się na terminy 
demontażu azbestu  z mieszkańcami. Azbest przekazywane jest na składowisko - do tej pory 
było to składowisko w Małym Cichowie gm. Pruszcz.   
 
Radny Antczak uzupełnił, że podczas Komisji Rolnictwa, z racji obszernego materiału 
wnioskowano o przesłanie ich w formie elektronicznej. 
 
Przewodniczący RM zamkną dyskusję. 
 
Na sali 13 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 12 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
 
Ad. 12 - 13 Projekty uchwały w sprawie gospodarowania mieniem Gminy omówił 
Kierownik Referatu UM p. Michała B ąk. 
 
 
a) w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę Więcbork nieruchomości stanowiących 

własność Skarbu. 

W ramach dalszej komunalizacji projekt uchwały zakłada przejecie od Skarbu Państwa trzech 
działek. Jedna z działek położona jest w obrębie Więcborka / Nr geodezyjny 58/ 4.013m² jest 
to działka rolna umiejscowiona w okolicach Osiedla Plebanka. Kolejne dwie działki są 
również działkami rolnymi zlokalizowanymi w obrębie wsi Zakrzewek – za torami / 1- 1,24 
ha, 2 – 2,15ha/. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
 
Radni nie wnieśli uwag 
 
Na sali 13 radnych 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
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b) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  
w Więcborku. 

 
Przedmiotem projektu jest sprzedaż działki o numerze geodezyjnym 158/10 obręb  
1 Więcbork o powierzchni 1,6142 ha. Nieruchomość położona jest przy posesji  
p. Władysława Szyling. Sprzedaż miałaby nastąpić w drodze przetargu ustnego 
nieograniczonego. Wartość nieruchomości oszacowana została na kwotę netto 436.200,00 zł 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna.   
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Waldemar Kuszewski chciał wiedzieć, czy ktoś występował z wnioskiem  
o nabycie tejże nieruchomości. Pytał też dlaczego na przykład nie podzielić tej nieruchomości 
na mniejsze dwie – trzy działki budowlane.  
 
Pan Bąk odpowiedział, że osobą zainteresowaną jest mieszkaniec sąsiadujący z ww. działką 
tj. p. Szyling. Natomiast działka ta nie została podzielona z uwagi na obowiązujący na tym 
terenie miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, a tereny te przeznaczone są w nim 
na teren usług turystyczno-wypoczynkowych. Zapis ten wskazuje na brak możliwości 
podziału. Zamiar był taki, że miał tam powstać ośrodek wypoczynkowy z zabudową 
rekreacyjno-turystyczną bez możliwości dzielenia w przyszłości tej nieruchomości. 
 
Radny Kuszewski  wskazał, że wartość netto nieruchomości określona została na  
436.200,00 zł. Pytał, czy ustalona jest też już cena wywoławcza.   
 
Nie ale cena wywoławcza musi wynosić minimum tej wartości nieruchomości – p. Bąk. 
 
Radny Jan Antczak powiedział, że na Komisji Rolnictwa/…/ podczas opiniowania projektu 
wstrzymał się od głosu w sprawie, gdyż nie była jeszcze znana wartość wyceny 
nieruchomości. Jednakże 436.200,00 zł, to jego zadnim bardzo dobra cena i teraz będzie na 
tak. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali 14 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 11 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 3 radnych 

 
Ad. 14 Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Więcbork omówiła Skarbnik Gminy Wi ęcbork p. Alina Kruk.  
 
Zmiany dotyczą głownie roku 2014 tj. dostosowania projektu WPF do projektu zmian  
w budżecie Gminy Więcbork, tak aby dane w zakresie dochodów i wydatków były w obu 
dokumentach zbieżne. Ponadto zgodnie z nowym Rozporządzeniem w sprawie WPF pojawiły 
się dodatkowe nowe kolumny, a niektóre zniknęły. Dotyczy to głównie kosztów obsługi 
zadłużenia, gdzie dodatkowo pojawiły się kolumny, w których można wykazać raty pożyczek 
i odsetki związane z realizacją przedsięwzięć z udziałem środków unijnych. 
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Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna. 
 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Szymon Grabinski  zwrócił się z zapytaniem do p. Michała Bąk. Chciał wiedzieć, 
dlaczego w WPF nie ma zapisu dotyczącego inwestycji budowy chodnika przy  
ul. Złotowskiej w Wituni. Radny zdawał sobie sprawę, ze inwestycja nie do końca winna być 
Gminy, gdyż leży w pasie Wojewódzkiego Zarządu Drogowego ale o ile się nie myli Gmina 
wykonała na to zadanie stosowny projekt. 
 
Pan Bąk potwierdził, że wykonana jest w tym zakresie dokumentacja i jest również 
pozwolenie na budowę. 
 
Pytanie dlaczego nie ma tego w wykazie inwestycji w WPF Gminy Więcbork – radny 
Grabinski. 
 
Skarbnik Gminy Wi ęcbork stwierdziła, ze trudno się jej do tego odnieść. Nie wpłynął żaden 
wniosek aby taką inwestycję umieścić. Ewentualnie jest też tak, że oczekuje się na jakiś 
dodatkowe okoliczności, które mogłyby się pojawić w realizacji tej inwestycji, w ramach DIS 
/Drogowej Inicjatywy Samorządowej/. Może oczekiwane jest w związku z tym określenie 
jakiś dodatkowych warunków.  
 
Radny Grabinski podkreślił, że chodzi tu, nie po raz pierwszy zresztą, o zauważenie 
problemu, że Gmina wydała pieniądze na coś, co teraz chce się tak łatwo porzucić. Jeżeli 
chcielibyśmy robić to w ramach DIS, to należałoby taki wniosek złożyć – a takiego ruchu nie 
ma z naszej strony. Jeżeli natomiast nas na to nie stać, to w przyszłości na takie inwestycje 
trzeba zwracać uwagę, bo szkoda gminnych pieniędzy. 
 
Na pewno Referat Inwestycji /…/ zwróci na to uwagę – Skarbnik Gminy Wi ęcbork. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali 14 radnych. 

 
Za przyj ęciem uchwały głosowało - 12 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 2 radnych 

 
Ad. 15 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2014 omówiła 
Skarbnik Gminy Więcbork. 
 
1. Zmian w planie dochodów w rozdz. 75023 § 0970 o kwotę 26.283,00 zł. dokonano  

z uwagi na wpływ środków finansowych z tytułu zwrotu odzyskanego podatku VAT. 
2. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75023 § 4300 o kwotę 7.800,00 zł. dokonano z uwagi 

na konieczność zapewnienia środków finansowych przeznaczonych na pokrycie 
rozliczanych z urzędem skarbowym kosztów egzekucyjnych. 

3. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75023 § 4300 o kwotę 8.100,00 zł. dokonano z uwagi 
na konieczność zapewnienia środków finansowych przeznaczonych na zapłatę za 
świadczenie usług doradztwa prawnego przez kancelarie prawną. 
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4. Zmian w planie wydatków w rozdz. 80104 § 2310 o kwotę 100,00 zł. dokonano z uwagi na 
konieczność zapewnienia środków finansowych przeznaczonych na dotacje dla Miasta 
Bydgoszcz tytułem wykonywania zadania wychowania przedszkolnego na rzecz Gminy 
Więcbork. 

5. Zmian w planie wydatków w rozdz. 85305 § 2830 o kwotę 15.600,00 zł. dokonano  
z uwagi na konieczność zapewnienia środków finansowych przeznaczonych na dotacje dla 
podmiotów prowadzących żłobki na terenie Gminy Więcbork. 

6. Zmian w planie wydatków w rozdz. 85306 § 2830 o kwotę 15.600,00 zł. dokonano  
z uwagi na konieczność zapewnienia środków finansowych przeznaczonych na dotacje dla 
podmiotów prowadzących kluby dziecięce na terenie Gminy Więcbork. 

7. Zmniejszenie planu wydatków w rozdz. 75818 § 4810 o kwotę 20.917,00 zł. dokonano 
celem sfinansowania zadań wynikających ze zmian wskazanych w pkt. od 2 do 5 
niniejszego uzasadnienia. 

 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Waldemar Kuszewski pytał o Kancelarię Prawną, która pomaga Gminie odzyskać 
VAT, czy rozliczenia następują tylko od uzyskanych kwot zwrotów, czy są również jakieś 
inne opłaty. Wskazał też na kwotę 7.800,00 zł w rozdziale 75023 §4300 pytając za jaki okres 
są to koszty egzekucyjne. 
 
Jest to Kancelaria Deloitte i jest to procent od kwot odzyskanego VAT-u. nie znam okresów, 
których dotyczy to postanowienie – musiałabym to sprawdzić. Weryfikacja tytułów 
egzekucyjnych – nazwijmy to czynnych, które były na pewnym etapie naszej weryfikacji 
skutkowała tym, że część tych tytułów obejmowała już część należności spłaconych albo  już 
odpisanych zaległości np. z tytułu zakończenia procedury upadłościowej podatnika albo 
sytuacji, gdzie otrzymaliśmy postanowienie o niemożności wyegzekwowania zaległego 
podatku. Za każdorazowe wykonanie tytułu egzekucyjnego Urząd Skarbowy na podstawie 
ustawy o postępowaniu egzekucyjnym w administracji, może naliczać sobie kwoty za 
czynności egzekucyjne / nie za to, czy faktycznie ta należność ściągnął ale za same czynności 
egzekucyjne/. Jest to procent od kwoty, która opiewa na tytule. Stąd tutaj taka jednorazowo 
spora kwota – mówiła Skarbnik Gminy Więcbork. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali 14 radnych. 

 
Za przyj ęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 
 
Ad. 16. Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu na wykonanie zadania pn.: „Budowa 
kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami, przepompownią ścieków i zasilaniem 
energetycznym we wsi Witunia, gmina Więcbork” przedstawiła również Skarbnik Gminy 
Więcbork. 
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Wywołany projekt uchwały jest konsekwencją przyjętego przez Radę Miejską Budżetu 
Gminy na rok 2014., gdzie między innymi w finansowaniu planowanego deficytu założono 
zaciągniecie pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska /…/ na budowę 
kanalizacji w Wituni. Warunki zaciągnięcia pożyczki są zgodne z Regulaminem Funduszu. 
Okres spłaty miałby wynieść dziesięć lat, okres karencji w spłacie kapitału – trzy lata. 
Zabezpieczenie stanowić miałby weksel in blanco. 
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna.   
 
Pytań ze strony radnych nie było. 
 
Na sali 14 radnych 

 
Za przyj ęciem uchwały głosowało - 12 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 2 radnych 

 
 
Ad.17 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Wi ęcborka  
p. Paweł Toczko. 
 
Interpelacje z poprzedniej sesji 
 
/Odp. na interp. radnego Wenda/ 
 
„Z budżetu Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku wydatkowano w latach 2013 
i 2014 następujące środki na  zakup opału na świetlice wiejskie: 

L.p. Świetlica 2013 2014 

1.  Borzyszkowo 430,00 780,20 

2.  Czarmuń 330,00 740,46 

3.  Dorotowo 295,00 795,75 

4.  Jastrzębiec 415,00 795,75 

5.  Jeleń 330,00 740,46 

6.  Lubcza 295,00 795,75 

7.  Runowo Kr. 5.965,81 2.126,89 

8.  Suchorączek 415,00 740,46 

9.  Śmiłowo 415,00 drewno 

10.  Nowy Dwór 330,00 721,27 

11.  Zakrzewska Osada 330,00 740,46 

12.  Zakrzewek - 740,46 

13.  Puszcza 112,50 740,46 

14.  Zabartowo - 740,46 

15.  Witunia - drewno 

16.  Pęperzyn - - 
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 RAZEM 9.662,86 11.258,83 

17.  Sypniewo 5.251,00 3.112,46 

 RAZEM 14.913,86 14.371,29 

24 stycznia b.r. odbyło się spotkanie Dyrektora MGOK w Więcborku z sołtysami, 
świetlicowymi, przew. KGW w sprawie funkcjonowania świetlic. Na spotkaniu wypełnione 
zostały ankiety z zapotrzebowaniem na opał. Po otrzymaniu informacji od wszystkich 
Sołtysów, jakie jest zapotrzebowanie na opał na świetlicach, zostało przeprowadzone 
rozeznanie rynku i złożone zamówienie. Dnia 3 lutego świetlice, które złożyły 
zapotrzebowanie na ekogroszek, miał i węgiel otrzymały opał. Informacja o zapotrzebowaniu 
na drzewo została złożona do kierownika Referatu ds. rolnictwa, ochrony środowiska i dróg, 
który zaoferował sukcesywne przekazanie drzewa do świetlic.”    

 
 
 
Odp. na interpelacje z sesji bieżącej 
 
/Odp. na interp. radnego Antczak/ 
� Równiarka gminna będzie gotowa do pracy już w przyszłym tygodniu ale w pierwszej 

kolejności wysłana zostanie na trasy po których jeździ autobus szkolny następnie 
sukcesywnie równane będą pozostałe drogi gminne.  

� Po uprzednim rozeznaniu sytuacji na drodze wskazanej przez radnego i rzeczywistych 
potrzeb do sołectwa zostanie przekazana odpowiednia ilość kruszywa celem wyrównania 
nawierzchni.  

/Odp. na interp. radnego Posieczek/  
� W tegorocznym budżecie Gminy Więcbork zabezpieczone są środki na zamianę 

nawierzchni ulicy Strażackiej w Sypniewie. Kompleksowa naprawa drogi przewidziana 
jest na miesiąc maj, natomiast dziury łatane będą w marcu. 

/Odp. na interp. radnego Wenda/ 
� Odpowiedzi na tą interpelację Burmistrz udzieli na kolejnej sesji, bądź kolejnej Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu. 

/Odp. na interp. radnego Kielich/ 
� Przewidywany termin rozpoczęcia prac na ulicy Lipowej i Brzozowej w Więcborku, to 

koniec marca br. 
� Kwestie własnościowe drogi we władaniu PKP wyjaśnione zostaną na kolejnej sesji po 

uprzednim sprawdzeniu na jakim etapie te sprawy są obecnie. Cały czas, o czym 
wspominał wcześniej, trwa wymiana korespondencji w tej tematyce z przedstawicielami 
PKP. 

�  Na kolejnej sesji Burmistrz odniesie się również do interpelacji w sprawie przynależności 
drogi przy ulicy Starodoworcowej w Więcborku. Generalnie droga przy ulicy 
Starodworcowej należy do Powiatu ale, czy ten konkretnie podany odcinek nie wie  
i należy to sprawdzić. 

/Odp. na interp. radnego Mroczkowskiego/  
� Remont nawierzchni, o której wspomniał radny był jednorazowy na interwencję jednego  

z mieszkańców, który zgłosił głęboki ubytek w drodze, stanowiący zagrożenie dla 
przemieszczających się pojazdów. Kiedy pogoda będzie stabilna brygada gminna za 
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pomocą dostępnych środków /„zimny asfalt”/ rozpocznie łatanie dziur w drogach 
gminnych. 

� Na podanym odcinku drogi przy ulicy Wągrowskiego, który pozostał do utwardzenia nie 
ma na razie żadnych zabudowań. Ulica ta w części zabudowanej została już wykonana  
i w najbliższym czasie, o czy radni wiedzą, rozpoczną się prace na ulicy Zubrzyckiego. 
Na ten moment, w chwili kiedy warunki będą sprzyjające i ekipa gminna rozpocznie 
zadnie na ulicy Zubrzyckiego, można będzie wyrównać wskazany odcinek ww. ulicy.   

/Odp. na interp. radnej Lida/  
� Burmistrz Więcborka uznał za zasadne zwrócenie się do Policji o zwiększenie ilości 

patroli pieszych w mieście, gdyż takowych w ostatnim czasie rzeczywiście nie widać. 
Dlatego też pismo takie zostanie do policji wystosowane. 

/Odp. na interp. radnego Kuszewskiego/ 
� Odpowiedź pisemna nie została udzielona mieszkańcom ulicy Pomorskiej w Więcborku  

z dwóch względów. Pierwszym z nich był brak wskazania w  złożonym wniosku – petycji 
adresu korespondencyjnego, na który można byłoby skierować pismo zwrotne. Po drugie, 
mieszkańcy którzy odwiedzili Burmistrza w Urzędzie Miejskim zapowiedzieli że pojawią 
się za trzy miesiące żeby zorientować się co zostało w tej konkretnej sprawie zrobione. 

� W ogłoszeniu konkursowym nie zawarto wymogu posiadania przez kandydata uprawnień, 
by nie zawężać listy osób chętnych do wystartowania w tymże konkursie. Zdaniem 
Burmistrza środki zabezpieczone w budżecie na okoliczność zatrudnienia pracownika nie 
są na tyle atrakcyjne, żeby budowlaniec z uprawnieniami chciał pracować na terenie 
gminy. Zapis zamieszczony w ogłoszeniu nie blokuje w żaden sposób startowania tym, 
którzy te uprawnienia mają. Wyraził też nadzieję, że na ogłoszenie będzie dosyć szeroki 
oddźwięk. 

/Odp. na interp. radnej Witczak oraz radnego Kuszewskiego/ 
� Burmistrz nie zgodził się z twierdzeniem, że brakuje miejsc parkingowych, gdyż kiedy 

brakuje ich na parkingu możliwe jest pozostawienie auta na Targowisku Miejskim,  
z czego sam niejednokrotnie korzystał. Jeżeli chodzi o oznakowanie i organizację ruchu 
na Rynku, złożone zostały zamówienia na stosowne oznakowanie, które w najbliższym 
czasie ma dotrzeć do UM. Kiedy to nastąpi pojawi się nowe oznakowanie, które będzie 
zgodne nowym projektem organizacji ruchu. 

� Miejsce zlokalizowania słupa ogłoszeniowego jest rzeczywiście niezbyt trafne ale 
docelowo lokalizacja ta ma być w tym miejscu, gdzie usytuowany był on uprzednio  
tj. w okolicach Banku Spółdzielczego w Więcborku. Wymaga to pewnego rodzaju 
przygotowania podłoża dla właściwej stabilności słupa. 

�  Teren przy wejściu do lasku miejskiego został sprawdzony przez pracownika UM  
i okazuje się, że jest on oznakowany. Widnieje tam znak, że jest to ścieżka rowerowa  
i ścieżka spacerowa dla pieszych oraz zapis, że nie dotyczy on służb komunalnych – 
miejskich. 

 
Nie ma tam jednak zakazu wjazdu – stwierdziła radna Witczak. 
 
Widniejący znak jest równoznaczny z tym zakazem – powiedział Burmistrz Więcborka. 
 
A z drugiej strony też jest – radna Witczak. 
 
Z tego, co wiem też jest – Burmistrz Wi ęcborka. 
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Dlaczego zniknął – był ten znak i pod spodem był również zakaz wjazdu – dociekała radna 
Witczak. 
 
To byłoby tak, jakbyśmy dwa razy mówili to samo – stwierdził Burmistrz. Zdaniem 
Burmistrza należałoby w tym zakresie bardziej skupić się na tym by organy ścigania 
egzekwowały od użytkowników tej trasy istniejący znak, że jest to ścieżka rowerowa i ciąg 
pieszy. Deklarował w tej sprawie wystosowanie pisma do Policji. 
 
 
� Koncepcja nadawania numerów ośrodkom wczasowym skonsultowana zostanie  

z Referatem Promocji  /…/ UM. Jednakże zastanawia zasadność takiej czynności skoro 
ośrodki mają swoje nazwy i normalne numery adresowe. 

 
Radny Szymon Grabinski prosząc o głos doprecyzował, że w powyższej sprawie chodziło  
o to, że powstały nowe ośrodki w wyniku sprzedaży „ELTRY’, która została podzielona na 
kilka nowych działek. Były nawet rozprowadzane wśród właścicieli ośrodków ankiety na 
zgłaszanie propozycji odnośnie nazwy ulicy. Sugestią było wówczas, że o nadanie mają 
wystąpić właściciele, natomiast interpretacja właścicieli taka, by zrobiono to z urzędu, bo  
w momencie kiedy każdy osobno będzie występował, to  powstanie swego rodzaju chaos i nie 
będzie w tym żadnego porządku chronologicznego.  
 
Rozumiem zatem, że chodzi o nadanie zwykłych numerów adresowych. Przyjmuje to i będę 
rozmawiał  z urzędnikami, jak tą sprawę rozwiązać – powiedział Burmistrz Więcborka. 
 
/Odp. na interp. radnego Wobszal/ 
� W związku z problemami dotyczącymi udziału w Drogowej Inicjatywie Samorządowej 

temat wykonania chodnika w Wituni odsunięty został w czasie. Radni wnioskowali 
również, by w ramach DIS wykonany został chodnik na ulicy Gdańskiej. Wnioski do DIS 
należy składać do 15 września. Do tego czasu Burmistrz Więcborka wspólnie ze Skarbnik 
Gminy będzie badał możliwości finansowe gminy w tym zakresie. Nadto Burmistrz 
będzie rozmawiał w tym temacie z Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich p. Kielnik. 
Poza tym, przy budowie chodnika w Wituni należałoby uwzględnić wykonywana obecnie 
kanalizację i zabezpieczyć przepusty do kanalizacji z prawej strony. Koszt chodnika wg 
projektu chodnika opiewa na ogromną sumę 800.000,00 zł. Występowano również  
do ZDW o możliwość wyetapowania zadnia i realizacje zadnia sposobem gospodarczym 
ale ta opcja nie zyskała aprobaty ZDW.  

Radny Waldemar Kuszewski  nawiązując do wypowiedzi Burmistrza odnośnie  pisma 
mieszkańców ulicy Pomorskiej zauważył, że przed sesją został poproszony przez tychże 
mieszkańców o wyjaśnienie kwestii odpowiedzi na kierowany przez nich pismo. Jeżeli 
pojawił się problem z udzieleniem odpowiedzi, spowodowany brakiem wskazania adresu do 
korespondencji zwrotnej, prosi o przekazanie pisemnego stanowiska Burmistrza w sprawie na 
jego ręce, on zaś zobowiązuje się do jego dostarczenia zainteresowanym. 
 
Przewodniczący RM powiedział, że w tej sprawie ustalono, że odpowiedzi udzieli Pan 
Burmistrz. Uwagi, które w tym temacie padły na Komisji Rolnictwa /…/ zawarte zostały  
w sporządzonym z posiedzenia Protokole. 
 
Ad.18 Wolne Wnioski i informacje. 
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W tej części obrad Burmistrz Wi ęcborka sprostował i przeprosił za nieporozumienie, które 
wynikło z jego wypowiedzi i wprowadziło w błąd radną Witczak. Mylnie podał, że o czerech 
zakazach dotyczących KPK mówił na sesji w dniu 20.12.2014r., kiedy w rzeczywistości 
informację taką przekazała dzień wcześniej tj. 19 grudnia na posiedzeniu Komisji Budżetu  
i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku cyt.:” W sprawach różnych Radna Grażyna 
Witczak prosiła, by Burmistrz Więcborka podzielił się z radnymi informacją na temat wizyty 
w Urzędzie Marszałkowskim w Toruniu. Radna pytała też w jakiej formie była ujęta w piśmie 
do Marszałka kwestia budynku kościoła na ulicy Rybackiej. Opinia Komisji była zdaje się 
odnośnie sprzedaży. 
/…/Natomiast jedynym tropem, jakim podąża Urząd Marszałkowski jest wyłączenie 
całkowite spod zakazów, o które nam chodzi - cztery zakazy tj. kwestia wydobycia kopalin, 
odległość 100m, strefy ciszy i modelowania rzeźby terenu, dopiero po przyrodniczym 
przebadaniu danego terenu i podjęcia w tym zakresie stosownej uchwały Sejmiku 
Wojewódzkiego./…/” 
Niemniej zarzut jakoby nie informował radnych o tych zakazach był o tyle słuszny, że nie 
zrobił tego na sesji, a na Komisji RM. Za nieprecyzyjne wskazanie przeprasza ale nie czuje 
się winny w tym zakresie, że nie podał informacji w ogóle. 
 
Radna Grażyna Witczak powiedziała, że przeprosiny przyjmuje. Nadmieniła jednak, że nie 
tyle chodziło jej o samo niepoinformowanie, co o sposób przekazu tzn. powiedzenie  
cyt.: „gdybym uczestniczyła w sesji, robiąc mi z tego zarzut” – koniec cytatu. 
Radna pytała również o siedzibę Krajeńskiego Parku Krajobrazowego, a konkretnie  
co z przedłużeniem dzierżawy pomieszczeń KPK / czy jakiekolwiek ruchy w tym kierunku 
KPK poczyniło/, czy Gmina stara się ….. z racji negatywnej opinii Urzędu 
Marszałkowskiego, co do lokalizacji siedziby w budynku przy ulicy Rybackiej, oraz czy  
Pan Jan Król po dniu 12 lutego rozmawiał z Burmistrzem Więcborka i czynił to jako osoba 
decyzyjna. Z tego, co radna wie p. Król jest urlopowany, a póki co od 12 grudnia obowiązki 
Dyrektora Parku pełni p. Remigiusz Popielarz i to on podejmuje decyzje. Prosiła, by ten fakt 
mieć na uwadze. 
 
Burmistrz Wi ęcborka stwierdził, że jeżeli chodzi o siedzibę KPK  to z racji tego, iż umowa 
dzierżawy pomieszczeń została przedłużona przez przedstawiciela ww. Instytucji p. Król na 
trzy miesiące tj. do końca marca 2014r., wystosowane zostało pismo do Marszałka 
Województwa w następującej treści:  
„ W związku z tym, że wygasa umowa na pomieszczenia KPK prosi o zadeklarowanie się. 
Jeżeli umowa Krajeńskiego Parku Krajobrazowego miałaby zostać w Więcborku Burmistrz 
jest gotów do podpisania dalszej umowy z Urzędem Marszałkowskim lub jego 
przedstawicielem na czas nieokreślony. Jeżeli Urząd nie chce tej siedziby w Więcborku, to 
prosi o opuszczenie pomieszczeń zgodnie z umową do dnia 31 marca br.” 
Pomieszczenia w MGOK potrzebne są na statutową działalność tejże instytucji i nie chciałby 
aby Urząd Marszałkowski zafundował sobie jego kosztem „przechowalni”. W powyżej 
wskazanym piśmie złożona został również deklaracja o dalszym podtrzymaniu propozycji 
siedziby przy ul. Rybackiej w Więcborku, jak również pomoc w znalezieniu pomieszczeń 
zastępczych na terenie gminy Więcbork, czy też samego Więcborka. Oficjalnie żadna 
odpowiedź nie wpłynęła tzn. Urząd Marszałkowski nie ustosunkował się „ani na tak, ani na 
nie”, zatem sprawa traktowana jest jako otwarta. Natomiast spotkanie z p. Król miało miejsce 
dzień lub dwa przed bieżącą sesją. Pan Król poinformował o tym, że kończy pracę w KPK, 
natomiast, co do siedziby Burmistrz powiedział, ze chciałby aby organ prowadzący 
ustosunkował się do przesłanego pisma. On sam jest gotów do prowadzenia rozmów  
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w przedmiotowej sprawie. Generalnie jednak rozmowa miała charakter bardziej prywatny niż 
oficjalny. 
 
Przewodniczący RM w aspekcie porządkowym zwrócił uwagę radnej Witczak, by  
w przyszłości zgodnie z obowiązującymi zasadami zgłaszała ona fakt, kiedy opuszczenia 
obrady. Jest Przewodniczącym Rady i odpowiada za organizację jej pracy, w tym za przebieg 
obrad. Chciałby, więc być traktowany poważnie. Rozumie, że życie dyktuje pewne sytuacje, 
każdy ma też pewne różne zobowiązania ale on powinien wiedzieć, czy radny opuści salę 
obrad na godzinę, półtora , i czy powróci, czy nie.  Prosił, by radna wzięła to pod uwagę.  
 
Na tym obrady zakończono 
 
Przewodniczący RM słowami „zamykam obrady  trzydziestej dziewiątej sesji Rady 
Miejskiej w Więcborku”, zamknął obrady. 
 
Prot. I. Mrozek 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej  
                                                                                  w Więcborku 
 
                                                                          /-/ mgr inż. Józef Kujawiak 
 
 
 


